

СОДЕРЖАНИЕ

CONTENTS

ОРИГИНАЛЬНЫЕ СТАТЬИ

ORIGINAL ARTICLE

- Коломыц Э.Г.** Избранные очерки географической экологии: Часть II. Ландшафтно-экологические прогнозы **5-146**
- Сулова Н.А.** Продуктивность и тепловой баланс бореальных лесов Южно-курильских островов **147-160**

- Kolomyts E.G.** Selected Essays of geographical ecology: Part II: Landscape-ecological forecasts **5-146**
- Surova N.A.** Productivity and Heat Balance of Boreal Forests in South-Kuril Islands **147-160**

ОБЗОРНЫЕ СТАТЬИ

SCIENTIFIC REPORTS

- Олейникова Е.М.** Оценка структурного разнообразия травянистых растений **161-182**

- Oleinikova E.M.** Evaluation of structural diversity of grass plants **161-182**

ИТОГИ НАУЧНЫХ ИССЛЕДОВАНИЙ

RESULTS OF SCIENTIFIC RESEARCH

- Уманская М.В., Горбунов М.Ю., Краснова Е.С., Жариков В.В.** Трофический статус некоторых пригородных озер г. Тольятти (Васильевские озера) в 2013-2015 гг. **183-188**

- Umanskaya M.V., Gorbunov M.Yu., Krasnova E.S., Zharikov V.V.** Contemporary trophic state of some suburban lakes of Vassilevsky lake system, Tolyatti **183-188**

- Шаронова И.В., Курочкин А.С.** Материалы о распространении на территории Самарской области видов растений и животных, внесенных в региональную Красную книгу. Сообщение 3 (для Нефтегорского, Пестравского, Покхвистневского, Сергиевского, Хворостянского, Шенталинского и Шигонского районов Самарской области) **189-226**

- Sharonova I.V., Kurochkin A.S.** Botanical and zoological studies in the Samara Region including data on the distribution of the species of plants and animals listed in the regional Red Data Book. Report 3 (for Neftegor'sky, Pestrav'sky, Pokhivistnev'sky, Sergiev'sky, Khvorostyansky, Shentalinsky and Shigonsky administrative districts of the Samara Region) **189-226**

- Макарова Ю.В., Головлёв А.А., Прохорова Н.В., Сотникова Т.В.** Материалы к конспекту флоры горы Кузнецова (Самарская область, Волжский район) **227-246**

- Makarova Yu.V., Golovlyov A.A., Prokhorova N.V., Sotnikova T.V.** Materials to the abstract of the flora of Kuznetsov Mountain (Samara region, Volzhsky district) **227-246**

ОХРАНА РАСТИТЕЛЬНОГО И ЖИВОТНОГО МИРА

PROTECTION OF FLORA AND WILDLIFE

- Бакиев А.Г.** Материалы для второго издания Красной книги Самарской области: Болотная черепаха **247-248**

- Bakiev A.G.** Materials for the second edition of the Red Book of the Samara region: European pond turtle **247-248**

- Епланова Г.В.** Материалы для второго издания Красной книги Самарской области: Настоящие ящерицы **249-252**

- Eplanova G.V.** Materials for the second edition of the Red book of the Samara region: the True lizards **249-252**

- Атяшева Т.Н., Бакиев А.Г., Горелов Р.А., Маленёв А.Л.** Материалы для второго издания Красной книги Самарской области: Гадюковые змеи **253-256**

- Atyasheva T.N., Bakiev A.G., Gorelov R.A., Malenyov A.L.** Materials for the second edition of the Red book of the Samara region: Vipers **253-256**

- Клёнина А.А., Бакиев А.Г.** Материалы для второго издания Красной книги Самарской области: Ужовые змеи **257-262**

- Klyonina A.A., Bakiev A.G.** Materials for the second edition of the Red book of the Samara region: Colubrid snakes **257-262**

КРАТКИЕ СООБЩЕНИЯ

Конева Н.В. Дополнительные материалы к флоре Волжской поймы: бечевеник

263-
268

Ильина В.Н., Козловская О.В., Митрошенкова А.Е. Демографическая характеристика ценопопуляций синюхи голубой (*Polemonium caeruleum* L., Polemoniaceae) в Самарской области

269-
270

Koneva N.V. Additional materials to the flora of the volga floodplain: towpath

263-
268

Irina V.N., Kozlovskaya O.V., Mitroshenkova A.E. Demographic characteristics of coenopopulations of *Polemonium caeruleum* L. (Polemoniaceae) in the Samara region.

269-
272

ИСТОРИЯ НАУКИ

Голуб В.Б. Л.Г. Раменский: из хроники 20-х годов (письмо В.М. Флоровой)

271-
280

Быстрова Е.А., Саксонов С.С., Конева Н.В. Самарский период жизни Евгения Ивановича Исполатова (1876–1942)

281-
286

Golub V.B. L.G. Ramensky: from the chronicle of the 1920's (the letter to V.M. Florova)

273-
282

Bystrova E.D., Saksonov S.S., Koneva N.V. Chronicle of events missing with life and activity E.I. Ispolatov (1876–1942)

283-
288

ЮБИЛЕИ И ДАТЫ

Бакиев А.Г., Саксонов С.В. Юрий Константинович Рошчевский (к 70-летию со дня рождения)

287-
292

Bakiev A.G., Saksonov S.V. Jury Konstantinovich Roshchevsky (the 70th anniversary)

289-
292

ХРОНИКА

Курченко Е.И. Впечатления о Тихомировской конференции в Московском государственном университете им. М.В. Ломоносова (31.01.2017 – 3.02.2017)

293-
294

Новикова Л.А., Чибилёв А.А., Розенберг Г.С., Саксонов С.В. Международная научная конференция «Природное наследие России», посвященная 100-летию национального заповедного дела и Году экологии в России (Пенза, 23 - 25 мая 2017 г.)

295-
298

Бакиев А.Г., Калмыкова О.Г., Сенатор С.А. Первая всероссийская конференция «Ученые-естество-испытатели: забытые имена и факты», посвященная 120-летию со дня рождения Михаила Антоновича Скавронского (1897–1981)

299-
302

Kurchenko E.I. Impressions of the tikhomir conference in the Moscow State University Them. M.V. Lomonosova (31.01.2017 – 3.02.2017)

293-
294

Novikova L.A., Chibilev A.A., Rosenberg G.S., Saksonov S.V. International scientific conference «Natural heritage of Russia», devoted to the 100 anniversary of national reserved business and year of Ecology in Russia (Penza, 23 - 25 may of 2017).

295-
298

Bakiev A.G., Kalmykova O.G., Senator S.A. First All-Russian Conference «Natural Scientists: Forgotten Names and Facts», dedicated to the 120th anniversary of the birthday Mikhail Antonovich Scavronsky (1897-1981)

299-
302

CHRONICLE